
Laatste  aftellen  naar
Europa’s  nieuwe
natuurherstel-wet

Deze week komt de Europese Commissie met het langverwachte
voorstel  voor  bindende  natuurhersteldoelstellingen,  al  is
verdere  vertraging  altijd  mogelijk.  FACE  beschouwt  het
voorstel als een cruciale stap om ervoor te zorgen dat een
belangrijk onderdeel van de EU-biodiversiteitsstrategie voor
2030 in gang wordt gezet.

De 7 miljoen jagers van Europa zijn al tientallen jaren op
eigen kosten actief betrokken bij het herstel van Habitats en
zullen het nieuwe initiatief omarmen als een belangrijke stap
om de status van kleinwild-populaties te verbeteren. Door hun
ervaring uit de eerste hand weten jagers dat dit de beste
aanpak is om resultaten voor de natuur te leveren.

De eerdere doelstelling om tegen 2020 ten minste 15% van de
aangetaste ecosystemen te herstellen, werd niet bereikt, deels
door het niet vaststellen van geschikte basisgegevens en een
gebrek aan politieke wil om op de juiste schaal te handelen.
Om  herhaald  falen  te  voorkomen,  is  een  aanpak  met  twee
snelheden nodig:

Een aantal specifieke verbintenissen met betrekking tot
bepaalde typen Habitats/Ecosystemen in de context van
overeengekomen doelstellingen, streefcijfers, criteria,
meet- en bestuursaspecten van de nieuwe wet – bijv.
getroffen  herstelmaatregelen  voor  x%  van
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zoetwaterecosystemen,  het  creëren  van  vrij  stromende
rivieren,  van  landbouwgrond  met  natuurlijke
landschappelijke  kenmerken  zoals  houtwallen,  x  %
drooggelegde  veengronden  opnieuw  bevochtigd;
Een  bredere  strategie  met  richtlijnen  en  bindende
doelstellingen voor het herstel van ecosystemen tot 2030
(en daarna), waarbij de lidstaten worden verplicht om
nationale herstelplannen op te stellen. De twee zouden
parallel moeten werken, maar de eerste zal resultaten
opleveren in een korter tijdsbestek.

Prioritaire  aandachtsgebieden  moeten  veengebieden,
zoetwaterecosystemen, agro-ecosystemen (met name graslanden)
en bossen omvatten. Een strategisch kader voor het herstel van
ecosystemen vereist prioriteiten op subnationaal niveau en de
betrokkenheid  van  regionale  en  lokale  autoriteiten  en
betrokkenheid bij een groot aantal belanghebbenden vanaf een
vroeg stadium in het planningsproces. Aangezien herstel een
benadering  op  landschapsniveau  vereist,  zal  de  rol  van
natuurbehoud  waarbij  jagers,  boeren,  landbeheerders,
milieugroeperingen  en  anderen  betrokken  zijn,  van  cruciaal
belang  zijn  om  succesvolle  instandhoudingsmaatregelen  te
ontwikkelen.

Vanuit het perspectief van FACE moet de nieuwe wet de nadruk
vermijden op de bescherming van soorten, die al in de EU-
wetgeving is geregeld. Torbjörn Larsson, voorzitter van FACE,
reageerde op het aanstaande wetsvoorstel: “Dit moet echt een
baanbrekend moment zijn voor natuurbehoud en het is al een
belangrijk verzoek in onze Europese jagerscampagne. Belangrijk
is dat het nieuwe voorstel zich moet vertalen in succesvolle
lokale initiatieven op het terrein en de belangrijke bijdrage
die  jagers  leveren  aan  het  behoud  van  de  natuur  moet
stimuleren, zoals aangetoond in het Biodiversiteitsmanifest”.

 

https://signforhunting.com/
https://www.biodiversitymanifesto.com/


FACE is the voice of European hunters.

We ensure hunting remains good for hunters, society and
nature.

www.face.eu

FACE is the European Federation for Hunting and Conservation.
Established in 1977, FACE represents the interests of Europe’s
7  million  hunters  as  an  international  non-profit-making
nongovernmental  organisation.  FACE  is  made  up  of  national
hunters’ associations from 37 European countries including the
EU-27. FACE is supported by 7 associate members and is based
in Brussels. FACE upholds the principle of sustainable use and
has  been  a  member  of  the  International  Union  for  the
Conservation of Nature (IUCN) since 1987. FACE works with its
partners  on  a  range  of  hunting-related  matters  from
international conservation agreements to local implementation
issues with the aim of sustaining hunting across Europe.

Spectaculair  broedsucces  van
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grutto’s na proef met doden
steenmarters in Groningen

De grutto’s in natuurgebied Paddepoel bij de stad Groningen
hebben vorig jaar veel meer kuikens kunnen grootbrengen dan in
2020. Het aantal broedparen met jongen steeg van 20 procent
naar 91 procent. Ook in de natuurgebieden Koningslaagte en
Winsumermeeden was het broedsucces hoger. In de drie gebieden
zijn vorig jaar steenmarters gevangen en gedood en dat lijkt
effect te hebben gehad. Een proef van één jaar is nog niet
voldoende om definitieve conclusies te kunnen trekken, maar
het geeft wel een duidelijke richting aan. De proef met het
vangen van steenmarters wordt de komende jaren voortgezet.

Uit onderzoek met zenders en cameravallen
in 2020 bleek dat de steenmarters veel
eieren  en  kuikens  uit  nesten  roofden.
Daarom  heeft  stichting  Het  Groninger
Landschap  de  provincie  Groningen
toestemming  gevraagd  om  bij  wijze  van
proef  steenmarters  te  mogen  vangen  en
doden, en te onderzoeken wat daarvan het
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effect is. Dat gebeurde samen met de boeren van het collectief
voor agrarisch natuurbeheer Groningen West. In totaal zijn er
tijdens de proef 32 steenmarters gedood.

Biodiversiteit vergroten?

Koningslaagte, Winsumermeeden en Paddepoel zijn als het ware
drie eilandjes waarop weidevogels kunnen broeden. In monotone
landbouwpercelen met vooral veel gras hebben ze weinig te
zoeken.  Zou  het  niet  beter  zijn  om  de  biodiversiteit  te
vergroten in plaats van beschermde steenmarters te doden?‘Dat
is helemaal waar’, zegt Hendriks Groninger landschap ‘Maar het
duurt te lang voor het zover is. Als we niets doen verdwijnt
de grutto.
 
Je zou kunnen zeggen dat de grutto aan het infuus ligt zolang
het nodig is.’

Bron: RTV Noord

Wolven  nemen  fors  toe  in
geheel Nederland
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BIJ12 die de wolvenpopulatie in Nederland monitort namens alle
provincies geeft aan dat de wolvenstand op de Veluwe, maar ook
elders fors toe neemt. Wat dit betekent voor de stand van de
herten  en  wilde  zwijnen  is  nog  geheel  niet  duidelijk.  Er
verblijven nu minimaal twintig wolven in Gelderland en ook
worden er steeds vaker zwervende wolven waargenomen. In geheel
Nederland zijn er de afgelopen periode elf nieuwe individuen
opgedoken. Daarvan komen er acht uit Duitsland. En dan zijn er
ook nog plaatsen waar nog jongen geboren moeten worden. In
Gelderland zouden zoals nu bekend is tenminste vier gebieden
zijn waar wolven hun territoria hebben.”
Natuurlijk wildbeheer door wolf

De populaties wolven groeit gestaag in Nederland, in bijna
geheel Nederland zijn ze al waargenomen. De stand zodanig
toenemen dat deze jaarlijks kan verdubbelen.
Doordat damhert, edelhert, ree en wild zwijn de wilde dieren
zijn die door de wolven het liefste gepredeerd worden, zullen
zij  zoals  ook  nu  weer  blijkt  in  geheel  NEDERLAND,  de
gemakkelijk  prooidieren  zoals  schapen,  klaveren  en  zelfs
volwassen koeien doden. Het is dus niet alleen daar waar wilde
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zwijnen, edelherten, damherten voorkomen zoals in de provincie
Gelderland, waar de meeste wolven verblijven, maar in geheel
Nederland zoals blijkt uit de vele schademeldingen en DNA
onderzoeken.
 
‘Zonder afschot kaalgevreten bossen’

De  Faunabeheereenheid  Gelderland  (FBE  Gelderland)  die
verantwoordelijk is voor de uitvoering van het wildbeheer in
deze  provincie,  is  niet  van  plan  om  op  voorhand  de
afschotcijfers aan te passen. De wolf loopt hier pas drie jaar
rond en we moeten langer monitoren wat het effect van de wolf
is  op  de  wildstand,  zegt  Erik  Koffeman  als  ambtelijk
secretaris van de FBE Gelderland. In Duitsland zijn er nu al
meer dan 20 jaar wolven en desondanks zien we daar een toename
qua  damherten,  edelherten,  wilde  zwijnen  en  reeën,  weet
Koffeman. Op de Veluwe hebben we nu bijna 4000 edelherten,
terwijl de doelstand 1500 is. De wolf kan dat die gewenste
stand echt niet in zijn eentje realiseren. Zonder afschot door
jagers hebben we dan over een aantal jaar kaalgevreten bossen.
Dat willen we ook niet. Wij werken juist samen met de wolf en
kijken echt naar de de gewenste stand per beheergebied. Mocht
de wolf in zulk beheergebied veel edelherten hebben gedood,
dan zullen wij ons Faunabeheer daarop aanpassen, we zijn daar
heel flexibel in.
 

Afschotverbod  vos  provincie
Utrecht blijft (voorlopig) in
stand,  in  afwachting
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definitieve uitspraak RvS

Afschotverbod vos provincie Utrecht
De  provincie  Utrecht  legde  zich  niet  neer  bij  het  verbod
afschot vos van de rechtbank Midden-Nederland en stapte naar
de Raad van State. Tijdens een spoedzitting probeerde zij het
afschotverbod van de Utrechtse rechtbank van tafel te krijgen.
Dat  is  niet  gelukt.  ,,In  afwachting  van  een  definitieve
uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak mogen vossen in
de  provincie  Utrecht  voorlopig  niet  worden  afgeschoten”,
oordeelde de Raad vandaag. ,,Voor het beantwoorden van de
vragen die in de hoger beroepen aan de orde worden gesteld, is
nader onderzoek nodig”, staat in de uitspraak, zie hieronder.
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Provincies  hebben  geen
bevoegdheid  voor  sluiting
landelijke  vrijgestelde
soorten.

Provincies gaan boekje te buiten, Raad van State geeft
aan dat de uitspraak Rechtbank Midden Nederland, alleen
de  proces  partijen  (provincie  Utrecht)  bindt.  De
minister  is  het  ook  oneens  met  uitspraak  rechtbank
Midden Nederland inzake onverbindend verklaren Rnb ten
aanzien van de vos en heeft inmiddels hoger beroep
ingesteld.
 

De provincies kunnen namelijk het bejagen van de nationaal
vrijgestelde soorten in hun provincie niet verbieden, het wel
of  niet  bejagen  van  deze  soorten  uitdrukkelijk  geen
bevoegdheid van de provincie. Alleen de minister is in deze
het wettelijk bevoegd gezag.
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De desbetreffende provincies gaan dus juridisch gezien hun
boekje ver te buiten, dus geldt dit ook voor de provincies
Groningen, Drenthe, Zuid-Holland en nu ook Limburg v.w.b. de
vos.  Deze  provincies  handelen  niet  alleen  onbevoegd  maar
daarnaast is dus hun interpretatie van de uitspraak rechtbank
Midden Nederland ook nog eens onjuist. volgens de RvS.

Namelijk,  vandaag  diende  het  verzoek  om  een  voorlopige
voorziening van Gedeputeerde Staten van de provincie Utrecht
(hierna GS Utrecht) naar aanleiding van de uitspraak van de
rechtbank  Midden  Nederland  over  de  ontheffing  nachtelijk
afschot vossen. De rechter overwoog tijdens de behandeling dat
de onverbindend verklaring in deze uitspraak alleen bindend is
ten aanzien van de bij deze procedure betrokken partijen.

Hiermee zijn de gevolgen van de uitspraak dus niet landelijk
en blijven deze beperkt tot binnen de provinciegrenzen van
Utrecht. 

De minister heeft inmiddels aangegeven dat zij het oneens is
met de uitspraak van de rechtbank Midden-Nederland. Zij is
zoals blijkt uit haar antwoord op Tweede Kamer vragen van de
leden Bisschop (SGP) en Van Campen (VVD) over het jachtbeleid.
De minister heeft bij de beantwoording onomwonden gesteld het
volstrekt oneens te zijn met de uitspraak van de rechtbank
Midden Nederland waarbij de bepaling van artikel 3.1, tweede
lid, van de Rnb onverbindend is verklaard ten aanzien van de
vos.

Zij verwoorde dit als volgt:

“Ik ben het niet eens met het oordeel van de rechtbank dat ik
onbevoegd ben om de vrijstelling in artikel 3.1, tweede lid,
van de Rnb op te nemen. Van onbevoegdheid is geen sprake, want
de vrijstelling is door het bevoegde orgaan verleend binnen de
door artikel 3.15 van de Wnb voorgeschreven kaders. Ik ben
daarom  voornemens  om  hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de
uitspraak.”



Uit voorgaande vloeit volgens ons alsook de Jagersvereniging
voort, dat het (onrechtmatige) beleid dat enkele provincies
ten aanzien van de nationaal vrijgestelde soorten voorstaan
volstrekt onhoudbaar is geworden. Wij zijn dan ook van mening
dat de betreffende provincies per direct dienen te reageren en
de  schadebestrijding  op  alle  landelijke  vrijgestelde
diersoorten dienen toe te staan, zij zijn immers niet bevoegd
en de uitspraak van de RvS geeft aan dat deze uitspraak alleen
kan gelden voor de provincie Utrecht.

De  Wet  natuurbescherming  en  het  Besluit  en  de  Regeling
natuurbescherming  zijn  de  grondslagen  voor  de  landelijke
vrijstelling  van  de  vos  in  de  vorm  van  een  Ministeriële
regeling.gezien de uitspraak van de minister.

Bovenstaande staat overigens los van een andere procedure die
bij de RvS loopt en die ook over de houdbaarheid van de
landelijke vrijstelling gaat. Deze procedure kent een andere
invalshoek en is juridisch inhoudelijk gezien van een andere
orde dan de procedure bij de rechtbank Midden Nederland.

De kwestie die bij de RvS speelt gaat over de mogelijkheden
tot uitvoering van de landelijke vrijstelling en de koppeling
daarvan met het provinciale Faunabeheerplan. 

Bestrijden vos op landelijke
vrijstelling,  voorlopig  niet
mogelijk in Limburg
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De provincie Limburg heeft ons verzocht u te
informeren over het volgende.

Zoals wellicht bekend heeft in haar uitspraak d.d. 16 februari
2022 de rechtbank Midden-Nederland artikel 3.1, tweede lid,
van de Regeling Natuurbescherming (Rnb) onverbindend verklaard
ten aanzien van de vos. Deze zaak betreft een beroep tegen een
ontheffing, verleend door gedeputeerde staten van de provincie
Utrecht, voor onder meer het gebruik ’s nachts van het geweer
voor de bestrijding van de vos. De rechtbank is van oordeel
dat de vrijstelling onbevoegd in de Rnb is opgenomen, omdat in
artikel  3.15,  tweede  lid,  van  de  Wnb  de  formulering  “bij
ministeriële regeling” ontbreekt. Volgens de rechtbank moet de
vrijstelling daarom in de vorm van een vrijstellingsbesluit
worden genomen. Ook stelt de rechtbank in haar uitspraak dat
gezien het een landelijke vrijstelling voor de vos betreft
deze uitspraak niet beperkt is tot de bestreden zaak maar voor
een ieder van toepassing is.

Volgend op deze uitspraak zijn op 30 mei 2022 door de Tweede
Kamer  vragen  gesteld  over  de  gevolgen  van  deze
onverbindendverklaring.  Deze  vragen  zijn  30  mei  j.l.  zijn
beantwoord.
In haar beantwoording geeft de minister aan het niet eens te
zijn met het oordeel van de rechtbank en voornemens te zijn
hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de  uitspraak.  Hiernaast
bereid zij, vooruitlopend op behandeling van het hoger beroep,
een uitvoeringsbesluit voor, waarmee het formele gebrek zou
zijn  verholpen.  Echter  geeft  de  minister  ook  aan  dat  een
dergelijk  nieuw  vrijstellingsbesluit  een  zorgvuldige
motivering  en  besluitvorming  vereist,  met  inbegrip  van  de
mogelijkheid van inspraak, en verwacht dus niet dat dit op

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2020/02/Logo-FBE-Limburg.png


hele korte termijn kan worden genomen.

Wat betekent deze uitspraak voor u?
De  onverbindendverklaring  van  de  algemene  vrijstelling  Vos
(ook bekend als Landelijke Vrijstelling Vos) betekent dat het
vangen en/of doden en/of het verstoren van de holen van vossen
zonder ontheffing momenteel niet is toegestaan

Let wel: dit betreft slechts de handelingen welke op basis van
de  landelijke  vrijstelling  Vos  waren  toegestaan,  dus  het
vangen, doden en verstoren van de holen van Vossen. De door de
FBE Limburg afgegeven Machtigingen voor afgegeven ontheffingen
Vos  Predatorenbeheer  voor  Hamster,  Weidevogel  en  Patrijs
blijven  onverminderd  inzetbaar  gedurende  hun
geldigheidsperiode met alle middelen genoemd in de ontheffing,
dus  ook  afschot  overdag  én  ’s  nachts  met  kunstlicht  of
nachtzichtapparatuur.

Voor het beheer van vossen ter bescherming van flora en fauna
(weidevogels,  patrijs,  hamster)  in  aangewezen
soortbeschermingsgebieden  of  tot  maximaal  2.000  meter
daarbuiten  is  er  een  ontheffing  (onder  voorwaarden)
beschikbaar  via  de  Faunabeheereenheid  Limburg.

Jacht,  beheer  en
schadebestrijding  in
Flevoland niet meer mogelijk
door  nieuwe
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omgevingsverordening

De  Provinciale
Staten van Flevoland heeft afgelopen woensdag een gewijzigde
omgevingsverordening met betrekking tot de wildbeheereenheden
bekrachtigt  die  gelijk  in  werking  is  gesteld.  Er  is  geen
overgangstermijn opgenomen en geen van de wildbeheereenheden
voldoet aan de nieuwe eisen. Dit heeft directe gevolgen voor
de  dagelijkse  werkzaamheden  die  de  jagers  voor  de
grondgebruikers uitvoeren. Jacht, beheer en schadebestrijding
liggen vanaf vandaag in Flevoland volledig stil.
 
Geen één wildbeheereenheid voldoet aan de eis
In  de  nieuwe  omgevingsverordening  is  opgenomen  dat  er  in
Flevoland  ruimte  is  voor  drie  wildbeheereenheden.  Elke
wildbeheereenheid  heeft  een  aangesloten  werkgebied  met  een
duidelijk geografische begrenzing. De huidige WBE Flevoland
omvat de hele provincie en voldoet daarmee niet aan de nieuwe
eis.  De  drie  initiatief-wildbeheereenheden  die  recentelijk
zijn  opgericht  zijn  om  te  voldoen  aan  de  nieuwe
omgevingsverandering  zijn  nog  niet  rechtsgeldig.  Daarnaast
vertegenwoordigd  zij  ook  niet  de  jachthouders  uit  het
werkgebied op democratische wijze. Die steun ligt tot op heden
overduidelijk bij de oude WBE.
 
Vrijwel alle jagers in Flevoland zijn lid van de huidige WBE
Flevoland. De Jagersvereniging en de NOJG zijn zeer ongelukkig
met  de  ontstane  situatie  en  ontvangen  veel  vragen.  Hun
achterban uit zorgen en frustratie.

Overgangstermijn
De  leden  van  de  WBE  Flevoland  hebben  eerder  tijdens  de
jaarvergadering al ingestemd met aanpassing van de structuur
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en organisatie als de Provincie de verordening zou goedkeuren.
Echter  zou  er  wel  sprake  moeten  zijn  van  een  redelijke
overgangstermijn. Dat is nu niet het geval. WBE Flevoland gaat
daarom een kort geding aanspannen tegen de Provincie Flevoland
om deze te dwingen dat er een reële overgangstermijn komt.
 
Onaanvaardbare situatie
De Jagersvereniging en de NOJG willen dat deze onwerkbare
situatie snel wordt opgelost en steunen het kort geding. Niet
alleen in het belang van hun achterban maar ook voor de boeren
en de terrein beherende organisaties met wie zij samenwerken
om  bijvoorbeeld  de  schade  in  gewassen  te  voorkomen  en  de
verkeersveiligheid  te  borgen.  Daarnaast  verwachten  de
Jagersvereniging en de NOJG dat de provincie alle schades die
optreden tijdens de periode dat er geen gebruik gemaakt kan
worden van de vergunning voor haar rekening neemt.

Meer weten? Neem contact op met de Jagersvereniging. U kunt
bellen naar 033-461 9841 of mailen naar:
Of NOJG neem dan contact op met Eric Römers van de NOJG op
06-53361203

Met vriendelijke groet,

Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging  &  Nederlandse
Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG)

BIJ12  –  Drogestofprijzen
voorjaarsgras vastgesteld
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De prijs van het voorjaarsgras is door BIJ12 vastgesteld op 31
cent per kilogram droge stof. Voor biologische voorjaarsgras
bedraagt  de  prijs  57  cent  per  kilogram.  De  bedragen  zijn
respectievelijk 2 en 10 cent hoger dan in het jaar 2021.

Gras

Om het schadebedrag van faunaschade te kunnen bepalen stelt
BIJ12 jaarlijks op verschillende momenten de grasprijs vast.
De grasprijs wordt berekend aan de hand van marktwaarden van
vervangend voer. Als gevolg van de oorlog in de Oekraïne is de
situatie op de voermarkt momenteel erg onrustig. De prijzen
voor vervangend voer zijn sterk gestegen en men verwacht op
korte termijn niet direct een daling. Dit gegeven heeft tot
gevolg dat ook de drogestofprijzen op een historisch hoog
niveau liggen.

Drogestofprijzen

De voorstellen voor de drogestofprijzen worden jaarlijks op
basis van berekeningen opgesteld door Wageningen UR Livestock
Research. De toegepaste methodieken voor berekening van de
gangbare en de biologische drogestofprijzen zijn dezelfde als
in voorgaande jaren. De berekening van de drogestofprijs door
Wageningen UR Livestock Research is gebaseerd op de actuele
voederwaardeprijzen  voor  melkvee,  waarbij  de  WUR  ook  de
verhoudingsprijs voor aankoop snijmaïs ten opzichte van de
voederwaardeprijs heeft berekend.

De reden om deze correctie voor de marktprijs van snijmaïs mee
te  nemen  is  dat  de  veehouder  in  praktijk  altijd  het
goedkoopste  vervangende  voedermiddel  kan  aanschaffen.  De
marktprijs van snijmaïs ligt op het moment flink lager dan de
vergelijkende krachtvoerprijzen waardoor de stijging van de
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grasprijs enigszins wordt gedempt. Anders dan bij de gangbare
bedrijfsvoering  worden  ruwvoedertekorten  in  de  biologische
(rund)veehouderij  niet  gecompenseerd  met  (biologische)
snijmaïs.  Biologische  ruwvoerders  zijn  niet  algemeen
beschikbaar. Hierdoor wordt in de systematiek voor bepaling
van  de  biologische  prijs  alleen  gekeken  naar  de
krachtvoerprijzen.

Mocht u naar aanleiding hiervan nog vragen hebben, kunt u
contact opnemen via communicatie@bij12.nl.

Volg BIJ12 op Twitter en LinkedIn.

Wolf bijt drachtige koe dood
in  buitengebied  Someren
Noord-Brabant

mailto:communicatie@bij12.nl
https://twitter.com/BIJ12nl
https://linkedin.com/company/bij12
https://www.nojg.nl/wolf-bijt-drachtige-koe-dood-in-buitengebied-someren-noord-brabant/
https://www.nojg.nl/wolf-bijt-drachtige-koe-dood-in-buitengebied-someren-noord-brabant/
https://www.nojg.nl/wolf-bijt-drachtige-koe-dood-in-buitengebied-someren-noord-brabant/


 
Dierenarts Stijn van de Born van Herkauwerspraktijk Veterinair
Centrum Someren in Brabant deed dinsdag een schokkende vondst.
In  een  weiland  tussen  Someren  en  Heeze  trof  hij  na  een
telefoontje van een melkveehouder een dode en drie gewonde
drachtige koeien aan. De volwassen koeien zijn vermoedelijk
aangevallen door een wolf.
Dat  was  althans  wel  wat  de  taxateurs  van  BIJ12,  de
uitvoeringsinstantie van de provincie Brabant, vermoeden. Zij
hebben DNA afgenomen bij de dode koe voor verder onderzoek. De
resultaten  volgen  later.  ,,Zij  komen  op  veel  plaatsen  en
zeiden meteen dat het waarschijnlijk om een wolf gaat. Ik kan
me ook geen ander dier bedenken die deze schade aanricht”,
zegt Van de Born. ,,Naar mijn weten hebben in Nederland geen
leeuwen die in het wild leven, dus dan kom ik al snel uit bij
een wolf.”

Stapje verder
En dat is slecht nieuws voor melkveehouders. Een wolf pakte
tot voor kort vooral schapen en soms een geit of kalf. Een
overleden volwassen koe is tot op heden nog niet bekend bij
Van de Born. Hij kwam eerder wel al bij schapenhouders die
zijn getroffen door een wolvenaanval. „We hadden in buurt van
Weert  eerder  te  maken  met  Schotse  Hooglanders  die  waren
aangevallen, het ging om jongvee.” Ook op de schadelijst van
BIJ12 staan op de melding van Van de Born na geen koeien dit
jaar, maar vrijwel alleen schapen.

Van de Born kan maar één conclusie trekken na de vondst van
dode volwassen koe: „De wolf lijkt steeds een stapje verder te
gaan. Ik spreek al met paardenhouders die het niet aandurven
om paard en veulen de wei in te sturen. Ik geef ze daarin
gelijk.  Het  is  niet  dat  we  constant  druk  zijn  met
wolvenaanvallen, maar het komt wel regelmatig voor. De impact,
zowel financieel als emotioneel is groot. Daarom zijn wij de
wolf liever kwijt dan rijk.”

https://www.bij12.nl/onderwerpen/faunazaken/diersoorten/wolf/schademeldingen/#overzicht
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De schade voor de melkveehouder loopt al snel in de duizenden
euro’s. De overleden koe kan straks geen melk meer geven, het
kalf is het bedrijf kwijt. Wat het effect is op de andere
koeien is nog even de vraag. Van de Born houdt de koeien in de
gaten. „Het kan zijn dat ze door de stress te vroeg afkalven,
maar ik denk wel dat ze verwondingen overleven.”

Bossen
In de omgeving van Someren is al langere tijd een wolf actief.
In januari van dit jaar werden meerdere schapen aangevallen.
Van de Born: „We dachten dat de wolf was doorgetrokken, maar
blijkbaar is er nu toch weer eentje actief. Om het om dezelfde
gaat, moet blijken uit het DNA-onderzoek. Er zijn hier bossen
genoeg waar de wolf zich kan verschuilen.”

Bron: Het melkvee

Vergoeding  faunaschade  aan
boeren steeg in 2021 naar 37
miljoen euro

Provincies hebben in 2021 bijna 37 miljoen
euro  aan  tegemoetkomingen  in  faunaschade  uitgekeerd  aan
boeren. Dat is ruim 5 miljoen meer dan het jaar ervoor. Een
belangrijke oorzaak hiervan is de stijging van de prijs van
gras dat door ganzen wordt gegeten. Ook het aantal aanvragen
voor tegemoetkomingen is met 12% toegenomen.
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Bijna 19 miljoen euro aan uitkeringen van faunaschade hingen
samen met schade aan grasland veroorzaakt door verschillende
soort  ganzen.  Die  schade  vindt  met  name  plaats  in  de
provincies Friesland en Noord-Holland. Vooral in het voorjaar,
wanneer ganzen het verse gras eten dat net begint te groeien,
ontstaat veel schade.

De schadevergoeding voor boeren is gebaseerd op de kosten die
zij moeten maken om vervangend voer te kopen. De hoogte van de
schade is dus niet alleen afhankelijk van de hoeveelheid gras
die door ganzen wordt opgegeten, maar is ook gerelateerd aan
wereldwijde prijzen voor veevoer. De prijs voor gras is in
2021 gestegen van 27 naar 29 cent per kilo.
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eeg  ook  de  schade  veroorzaakt  door  roeken  aan  jonge
maisplanten. In 2019 was daar circa 83.0000 euro mee gemoeid
en in 2021 bijna 750.000 euro. Dit is onder andere het gevolg
van  een  verbod  op  het  gewasbeschermingsmiddel  Mesurol  dat
sinds 2020 van kracht is. BIJ12 laat op dit moment onderzoek
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doen naar het gebruik van duurzame alternatieve middelen om
schade door roeken te voorkomen. De resultaten daarvan worden
in het najaar van 2022 verwacht.

De cijfers die BIJ12 naar buiten brengt hebben betrekking op
de periode van 1 november 2020 tot en met 31 oktober 2021. Er
wordt  aangegeven  hoeveel  schadevergoeding  aan  boeren  is
uitgekeerd. Dit is echter niet de totale schade. BIJ12 keert
alleen tegemoetkomingen uit voor schade die door beschermde,
inheemse diersoorten wordt toegebracht. Schade door exoten,
zoals  nijlganzen,  valt  daar  bijvoorbeeld  niet  onder.  Ook
schadegevallen die niet aan de eisen voor een tegemoetkoming
voldoen, of waarvoor om een andere reden geen aanvraag voor
tegemoetkoming is ingediend, zijn niet meegenomen.

De cijfers van 2021 en voorgaande jaren zijn ook te raadplegen
op de website van BIJ12. Daar is ook de Monitor Faunaschade te
vinden die de mogelijkheid geeft om per provincie, diersoort,
gewas en jaartal faunaschadecijfers op te vragen. Nieuw dit
jaar is dat faunaschadecijfers – onder meer via een kaart –
per wildbeheereenheid op te vragen zijn.

 

bron: BIJ12, 11/05/2022

Landelijke  vrijstelling  vos
weer van kracht in Gelderland
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Afgelopen week maakte de Faunabeheereenheid Gelderland bekend
dat het advies om geen gebruik te maken van de landelijke
vrijstelling voor de vos is ingetrokken. Dit betekent dat de
vos in Gelderland vanaf heden weer bejaagd kan worden in het
kader van de landelijke vrijstelling.

De rechtbank Midden Nederland deed in maart de uitspraak dat
de landelijke vrijstelling voor het doden van de vos onbevoegd
in de Regeling natuurbescherming is opgenomen. De rechtbank
verklaarde daarmee de bepaling onverbindend ten aanzien van de
vos. Als gevolg hiervan gaven meerdere Faunabeheereenheden het
advies om geen gebruik te maken van de landelijke vrijstelling
voor de vos. Op dit moment heeft de minister deze rechterlijke
uitspraak nog niet nader geduid.

De Faunabeheereenheid Gelderland heeft inmiddels besloten het
advies, om de vos niet te beheren, in te trekken na intensief
overleg  met  juristen  en  de  provincie  Gelderland.  De
faunabeheereenheid ziet geen noodzaak meer om geen gebruik te
maken van de landelijke vrijstelling voor het doden van de
vos. Wat dit ingetrokken advies van de Faunabeheereenheid van
Gelderland betekent voor de andere provincies is momenteel
onduidelijk.

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/vos-in-de-ochtend.jpg


Friesland mag een drempel van
20% eigen risico hanteren bij
ganzenschade

De provincie Friesland mag een drempel van 20% eigen risico
hanteren  bij  boeren  die  in  percelen  die  buiten
foerageergebieden vallen melding maken van schade door ganzen.
Dat heeft de Raad van State woensdag 4 mei bepaald in een zaak
die de boeren hadden aangespannen. Daarmee blijft het oordeel
in een tussenuitspraak die vorig jaar juni werd gedaan in
stand. 

Zes Friese veehouders maakten bij de Raad van State bezwaar
tegen percentage voor eigen risico dat het provinciebestuur
hanteert.  De  rechter  oordeelt  dat  de  boeren  in  de
bezwaarprocedure  bij  de  provincie  onvoldoende  hebben
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aangetoond dat ze door het besluit onevenredig zwaar worden
getroffen.

In maart 2020 oordeelde de rechtbank Noord-Nederland wel dat
het Friese college van Gedeputeerde Staten niet goed heeft 
onderbouwd waarom in het algemeen een eigen risico van 20%
passend is.

Meer informatie is te vinden in de uitspraak van de Raad van
State.

Brede  coalitie  pleit  voor
gecontroleerd  beheer  van  de
wolf

Op initiatief van de Federatie Particulier Grondbezit (FPG)
heeft een brede coalitie van 24 belanghebbenden, het position
paper  ‘Gecontroleerd  beheer  van  de  wolf  noodzakelijk  voor
maatschappelijk draagvlak’ aangeboden aan minister Van der Wal
voor Natuur en Stikstof. Ze vinden dat er in elk geval op twee
belangrijke punten dringend verandering in het beleid moet
komen. De wolvenpopulatie moet gecontroleerd beheerd kunnen
worden, zowel preventief als in geval van schade. Daarnaast
moet het mogelijk worden nulstandgebieden in te stellen waar
wolven verwijderd moeten kunnen worden.

In het position paper wordt gepleit om tot een evenwichtig
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beleid met betrekking tot de wolf te komen. Naar de mening van
de ondertekenaars zal dit het maatschappelijke draagvlak voor
de aanwezigheid van de wolf vergroten. De coalitie pleit niet
voor een wolvenvrij Nederland, maar voor gecontroleerd beheer
van de wolf op plekken waar er daadwerkelijk ruimte is voor
een wolvenpopulatie.

Sinds  in  2015  de  eerste  wolf
weer  in  Nederland  werd
waargenomen is de populatie snel
gegroeid. In 2019 zijn de eerste
jongen  hier  geboren.  Inmiddels
bevinden  zich  naar  schatting
ongeveer 30 wolven in Nederland.
Als deze groei zo doorzet, dan zijn er binnenkort meer dan 100
wolven in Nederland.

De  groeiende  populatie  in  Nederland  blijft  niet  zonder
gevolgen. De jongen gaan zwerven als ze volwassen worden.
Juist deze zwervende wolven richten de meeste schade aan.
Wolven maken slachtoffers onder vee, maar ook onder dieren die
ingezet worden voor natuurbeheer zoals zoogkoeien met kalfjes,
paarden, pony’s, Schotse Hooglanders, moeflons en schapen. De
24 ondertekenaars van het position paper willen hierover graag
het gesprek aangaan met de minister.

Naast de FPG bestaat de coalitie uit LTO Nederland, Sectorraad
Paarden, Federatie Vleesvee Nederland, Vereniging Gescheperde
Schaapskudden,  KNJV,  NVP,  Landgoed  Middachten,  Nederlandse
CIC-delegatie, No Wolves Benelux, NOJG, Het Nationale Park de
Hoge  Veluwe,  Agractie  Nederland,  Vereniging  de  Moeflon,
Vereniging Het Ree, N.S.W. Landgoed De Valouwe, Vereniging
Speciale Schapenrassen, Fokkervereniging voor het ruischaap,
Landgoed  Ampse,  Platform  Kleinschalige  Schapen-  en
Geitenhouders,  Landgoed  Huis  Hoog  Deelen,  Vereniging  het
Nederlands  Flevolander  Stamboek,  Nederland  Texelaar
Schapenstamboek  en,  Landgoed  Huis  Noorderheide.
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bron: Federatie Particulier Grondbezit, 05/05/2022

Vrees voor mysterieuze ziekte
onder reeën in Limburg

Een onbekende ziekte bedreigt de reeënpopulatie in Limburg.
Net over de grens in België zijn er al tientallen dieren aan
overleden.

Wetenschappers  staan  vooralsnog  voor  een  raadsel  over  de
oorzaak.

Kwestie van tijd
Symptomen van de ziekte zijn diarree en sterke vermagering,
waaraan de reeën uiteindelijk overlijden. Inmiddels zijn dode
dieren aangetroffen van de regio Antwerpen tot vlak aan de
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Nederlandse  grens.  In  Nederlands  Limburg  zijn  nog  geen
gevallen van de onbekende ziekte bekend, maar dat lijkt een
kwestie van tijd. “Als het er niet al over is, dan is het niet
ver weg meer”, zegt Frederik Thoelen van het Natuurhulpcentrum
in  het  Belgische  Oudsbergen.  Het  Natuurhulpcentrum  is  een
opvangcentrum  voor  wilde  dieren,  waarmee  ook  de  Limburgse
Dierenbescherming samenwerkt.

Thoelen zegt ‘geen paniekzaaier’ te willen zijn: “We hebben
nog geen idee wat het probleem is. De universiteit van Gent en
de overheid onderzoeken hoe ernstig de ziekte is. In elk geval
zijn er in de dieren parasieten gevonden.”

Is er iets aan te doen?
Volgens Alfred Melissen, secretaris van de Faunabeheereenheid
Limburg én dierenarts, is dat laatste allesbehalve ongewoon:
“Alle wilde dieren hebben parasieten, zoals lintwormen”, zegt
hij. “Een recent aangetroffen ziekte onder reeën op de Veluwe
was  hersenvliesontsteking.  Maar  daar  past  vermagering  als
symptoom niet bij. Als er veel dieren worden gevonden met een
ziekte, dan komt de oorzaak wel naar boven. Vervolgens is de
vraag of er iets aan te doen is.”

Melissen wil niet speculeren over wat er aan de hand kan zijn
en hoe ernstig de situatie voor de Limburgse reeën is. “Het is
goed  om  te  zien  dat  de  Belgen  dit  uitzoeken”,  zegt  hij.
Volgens het Natuurhulpcentrum kan er al op korte termijn meer
duidelijk worden. “Zodra een volgende ree met de symptomen
wordt gevonden, gaat het direct naar Gent. Soms is er binnen
een dag een uitslag, het kan ook enkele weken duren”, vertelt
Thoelen.

Vele duizenden reeën
Limburg kent een grote reeënpopulatie. Bij de meest recente
telling werden er ongeveer vierduizend reeën geconstateerd.
Niet alle reeën in Limburg werden geteld, dus het zijn er
ongetwijfeld meer. Bovendien vond de telling plaats vóór het
paarseizoen. “Van de vierduizend dieren zijn er tweeduizend



vrouwtjes, die elk twee kalfjes werpen. Dus er komen er in
deze periode zomaar een paar duizend bij”, rekent Melissen van
de Faunabeheereenheid voor.

Aanwezigheid wolf nu ook in
Noord-Holland vastgesteld
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Het Goois Natuurreservaat heeft bezoek gehad van een
wolf. Op 6 april vond een wandelaar een dode ree in het
Hilversumse  deel  van  dit  natuurgebied.  Ingeseinde
boswachters  dachten  de  verwondingen  te  herkennen  en
hebben DNA-onderzoek laten doen. De uitslag van het
onderzoek kwam op 29 april binnen: de ree is inderdaad
door een wolf gedood.
 
Het is de eerste keer – sinds de wolf terug is in Nederland –
dat uit bewijs blijkt dat de wolf in Noord-Holland is geweest.
Van een nieuw territorium is echter nog geen sprake. Sporen
zoals  uitwerpselen  of  waarnemingen  door  passanten  zijn  er
niet. De wolf kan in een nacht 50 kilometer afleggen, dat
maakt de kans groot dat het dier op doortocht was.
 
Boswachters van het Goois Natuurreservaat (GNR) hebben op een
aantal plekken in het natuurgebied camera’s geplaatst met als
specifiek doel een wolf te filmen. De kans om als bezoeker een
wolf tegen te komen in het GNR is verwaarloosbaar klein. Omdat
wolven schuwe dieren zijn, zullen ze mensen over het algemeen
mijden.
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Gezonde wolven die niet worden geprovoceerd of geen voedsel
hebben gekregen van mensen, vormen geen bedreiging voor de
mens. Mochten bezoekers toch een wolf tegenkomen, dan geeft de
Zoogdierenvereniging de tips om de wolf de ruimte te geven,
zelf kalm te blijven en zo mogelijk foto’s of een video te
maken en deze te sturen naar het Wolvenmeldpunt. Honden kunnen
in die situatie en in die omgeving beter aan de lijn lopen.
 
Gedeputeerde Esther Rommel (Natuur en Landschap): “Dit bezoek
van de wolf toont aan dat het steeds beter gaat met de natuur
in  het  Gooi.  We  hebben  daar  samen  met  het  Goois
Natuurreservaat ook hard voor gewerkt. Het is nu afwachten of
we meer bezoekjes kunnen verwachten.”
 
Karin  Kos,  directeur-  rentmeester  van  het  Goois
Natuurreservaat: “Als natuurbeheerder zijn we verheugd over
het bezoek van een zwervende wolf in onze natuurgebieden. De
wolf is welkom en krijgt bij ons de ruimte om zijn eigen weg
te zoeken.”
 
Elfde provincie
Het is 7 jaar geleden dat de eerste wolf in Nederland werd
gesignaleerd. Sinds 2015 hebben de dieren zich gevestigd in
ons land. Noord-Holland is de elfde provincie waarvan bekend
is dat een wolf op bezoek is geweest. In Gelderland en Drenthe
zijn  wolven  gevestigd.  In  de  overige  provincies,  met
uitzondering van Zuid-Holland, gaat het om de aanwezigheid
voor kortere duur.
 
Waarneming
Om een goed beeld te krijgen van de vestiging van wolven in
Nederland, is het belangrijk om waarnemingen van wolven zo
snel mogelijk door te geven. Dat kan via de website van het
Wolvenmeldpunt van de Zoogdierenvereniging.
 
Contact bij schade
Wolven eten wilde hoefdieren zoals reeën en everzwijnen, maar
kunnen ook schapen aanvallen. Dit kan worden voorkomen door
bij een langstrekkende of gevestigde wolf schapen en geiten
binnen te houden, of ze binnen een elektrische omheining te
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plaatsen. Voor meer informatie over preventieve maatregelen
kan men terecht bij BIJ12. Wanneer u denkt dat uw dier is
aangevallen door een wolf, kan direct contact opgenomen worden
met de uitvoeringsorganisatie van de provincies, BIJ12, Zodat
binnen 24 uur DNA afgenomen kan worden.

Federatie  Particulier
Grondbezit  (  FPG)  ontstemd
over inperking jacht haas en
konijn

 

 

 

Minister Van der Wal-Zeggelink heeft besloten het jachtseizoen
2022/2023 voor het konijn landelijk niet te openen. En voor
het  haas  wordt  hetzelfde  voorgesteld  voor  de  provincies:
Groningen, Utrecht en Limburg. Dit heeft de Minister voor
Natuur  en  Stikstof  op  14  april  bekend  gemaakt  via  een
kamerbrief.   Dit  besluit  is  genomen  op  basis  van  twee
rapporten over de staat van instandhouding door de WUR en
SOVON. De FPG is zeer ontstemd over het voorgenomen besluit.
Voor schadebestrijding, fauna- en natuurbeheer blijft jacht
van  groot  belang.  Op  de  onderliggende  onderzoeken  en
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argumentatie is dan ook het nodige af te dingen. Het sluiten
van de jacht is daarnaast een principiële inperking van het
eigendomsrecht.

In de Kamerbrief geeft de Minister ook aan dat op basis van
het onderzoek het jachtseizoen 2022/2023 wordt geopend voor de
Fazant, Houtduif en Wilde Eend, maar volgend jaar dit wordt
herbekeken met inachtneming van de provinciale trends. FPG
blijft  het  gesprek  met  het  ministerie  en  de  Tweede  Kamer
aangaan  om  het  belang  van  jacht  voor  goed  faunabeheer  te
benadrukken, samen met de Jagersvereniging, NOJG en LTO.

Argumentatie voor sluiten jacht onduidelijk

De minister geeft aan dat uit de onderzoeken blijkt dat de
jacht op alle wildsoorten niet of maar beperkt bijdraagt aan
de ongunstige staat van instandhouding. Voor de achteruitgang
van de soort liggen andere oorzaken aan ten grondslag. Over de
staat  van  instandhouding  (SvI)  bestaat  discussie.  In  de
onderzoeken wordt de SvI van de Habitat- en Vogelrichtlijn
toegepast,  terwijl  de  Wet  natuurbescherming  andere
beoordelingscriteria hanteert voor de SvI. De minister geeft
dan ook aan dat het sluiten van de jacht op het haas en konijn
niet  of  heel  beperkt  bijdragen  aan  het  herstel  van  deze
soorten.  En  dat  de  jacht  juist  kansen  biedt  om  de
achteruitgang  van  de  populaties  tegen  te  gaan.  Immers
eigenaren,  pachters  en  jagers  werken  gezamenlijk  aan  het
landschap en de soorten die hier leven. Het is de FPG en
andere partijen dan ook onduidelijk waarom de minister met dit
voorgenomen besluit komt.

Schade  aan  natuur  en  economie  wordt  erkend,  nader
onderzoek volgt

Het  sluiten  van  de  jacht  zal  een  grote  impact  hebben  op
faunabeheer, schadebestrijding en natuurbeheer. De minister en
de provincies geven aan zich hierover zorgen te maken. Zij
streeft dan ook naar een gebiedsgerichte aanpak voor de deze



thema’s. Hier wil zij het komend jaar aan werken samen met de
provincies  en  stakeholders.  Dit  geldt  ook  voor  de
telprotocollen en de dataverzameling. Ten slotte zal in kaart
worden gebracht wat de maatschappelijke en financiële impact
van het niet openen van jacht is.

Internetconsultatie

Om het voorgenomen besluit van de minister in te voeren is een
wijziging van de Regeling natuurbescherming nodig. Het ontwerp
van  deze  wijziging  wordt  binnenkort  gepubliceerd  voor
internetconsultatie. FPG voert overleg met haar partners over
een reactie op het voorgenomen besluit van minister Van der
Wal – Zeggelink. U kan ook een zienswijze indienen wanneer de
internetconsultatie open staat. U wordt geïnformeerd op het
moment dat de internetconsultatie online staat.


